
ZÁPIS ZASEDÁNÍ OTEVŘENÉ SCHŮZE VÝBORU 15. 11. 2023

Přítomni: David Westlake, Vjačeslav Glazov, Adalbert Langer, Markéta Prošková, Barbora
Řehořová, Marek Panocha, Martin Wolf, Václav Paděra, Lucie Dvořáková

Zápis provedla Barbora Řehořová

Program zasedání:
1. Úvod
2. Schválení programu
3. Jmenování tajemníka*ce
4. Jmenování pokladníka*ce
5. Akce na listopad a prosinec
6. Různé
7. Závěr

1. Úvod
Předseda David Westlake zahajuje schůzi v 17:40.

2. Schválení programu
Program byl jednohlasně schválen (5:0:0)

3. Jmenování tajemníka*ce
Vjačeslav Glazov navrhuje Barboru Řehořovou na pozici tajemnice, Barbora přijímá,
jednohlasně schváleno (5:0:0).

4. Jmenování pokladníka*ce
Vjačeslav Glazov a Marek Panocha navrhují Adalberta Langera na pozici pokladníka, Adalbert
přijímá, schváleno – Adalbert se zdržel (4:0:1).

5. Akce na listopad a prosinec
- SSH se oficiálně nepřidá k vysokoškolské stávce za klima, bude však sdílet pozvání na

sociálních sítích.

Vjačeslav Glazov a David Westlake představují akce spolku naplánované na listopad:

17. 11.
- 17. 11. proběhne uctění památky studentů, všechny přípravy probíhají podle plánu.

David Westlake a Václav Paděra reprezentují spolek. Sraz bude u Hlávkovy koleje v 8:30,
po pietním aktu bude následovat průvod. Od 12:15 a 15:15 proběhne přednáška Michala
Cápa v edukační tramvaji, kterou spolek spolupořádá. V 17:00 začne setkání s historikem
Timothy Garton Ashem pro 5-10 lidí na adrese Jilská 1 v Centru medievistických studií.
David Westlake a Václav Paděra informují, že jdou přípravy podle plánu.

20. 11. vyhlášení a autorské čtení v rámci soutěže Pište dějiny
- Spolek poskytne ceny pro vítěze, David Westlake se zúčastní.



21. 11. schůzka s ředitelem ÚSD Václavem Horčičkou
- Zúčastní se David Westlake a Markéta Prošková, začátek ve 14:00. Členové sdílejí osobní

zkušenosti a rady ohledně schůzek tohoto typu. K otázce slučování ústavů můžeme jako
spolek nabídnout, že vybereme delegáta z řad studenstva, který by se připojil do komise
pracující na sloučení. Jako spolek však neznáme obecné ani oficiální stanovisko
studenstva historie. Je vhodné předem formulovat základní body a strukturu hovoru,
např. zabývat se jednou akcí, kterou by si daný ústav přál pořádat. Je také možné zeptat
se, jakou knihu by doporučili k představení.

22. 11. schůzka s ředitelem ÚHSD Ivanem Jakubcem
- Zúčastní se Adalbert Langer, Marek Panocha a Vjačeslav Glazov, začátek v 16:00.

22. 11. Filmový klub, Persepolis
- Vjačeslav Glazov informuje, že přípravy probíhají podle plánu.

23. 11. schůzka s ředitelem ÚČD Randákem
- Schůzky ve 13:00 se zúčastní Vjačeslav Glazov, David Westlake a Barbora Řehořová.

23. 11. DeskoFFky

25. 11. na Karlovku tour
- Spolek zastoupí Markéta Prošková a David Westlake.

28. 11. (orientační datum) Úvod do e-zdrojů
- Vjačeslav Glazov navrhuje místo konání – knihovnu nebo učebnu 201 (podle počtu

zájemců). Členové výboru a DK budou sdílet vlastní typy na přínosné zdroje či databáze,
vytvoří se sdílený dokument. Na FF UK vzniká centrum pro digital humanities, spolek se
bude informovat o jeho činnosti.

- Markéta Prošková představuje plán na budoucí představení studentské práce.

- David Westlake hovoří o možnosti spolupořádání přednášky o Československo-Lybijských
vztazích, kterou připravuje člen spolku Šimon Baldík (orientační datum 29.11.).

Výbor hovoří o akcích plánovaných na prosinec:

14.12. Vánoční večírek
- Marek Panocha sdílí zkušenosti z minulých let, místo konání bude potvrzeno na příštím

výboru, možností je Sportbar u Zábranských. Výbor na příštím zasedání schválí výdaje na
vánoční večírek.

19.11. vánoční filmový klub: Život Briana s přednáškou doktora Suchánka

6. Různé
- Návrhy na akce:

1. představení studentské práce Vojtěcha Šimáka by se mohlo konat v týdnu 4.–10. 12.
2. představení studentské práce Lucie Kurusové



3. představení knihy Václava Sixty
4. možnost zařídit představení knihy Jakuba Vrby
5. možnost pořádat diskuzi k nové knize Přemysla Houdy o Jaromíru Nohavicovi (je

doporučeno spojit se s institucemi, Marek Panocha sdílí zkušenosti s pořádáním
diskuzí)

6. Kurátor z Doxu nabídl Adalbertu Langerovi možnost komentované prohlídky výstavy
Infamous Beauty, která se zaobírá historickými tématy jako je např. reflexe otrokářství.

7. Dr. Svátek navrhl Martinu Wolfovi akci na téma komiks jako médium pro výuku
dějepisu s možností konání od ledna 2024.

8. Exkurze: Marek Panocha opakuje často navrhovaná místa pro možné exkurze: Třebíč,
Pardubice, Plzeň. Exkurze bude samostatným bodem programu příštího zasedání
výboru, Martin Wolf zjistí informace k možnosti exkurze do Plzně.

9. Výstava: Petr Brandl: Příběh bohéma

- Výbor se rozhodl realizovat představení studentské práce Vojtěcha Šimáka (podle jeho
časových možností) a další akce plánovat na příští rok.

- Diskuze o potenciální spolupráci s jinými spolky a studentskou radou

- Lucie Dvořáková představuje novinky v časopise Obscura. V časopise proběhla
personální změna šéfredaktorky, výbor jednohlasně schválil Lucii Dvořákovou jako
šéfredaktorku (5:0:0). Nová redakce je složena z 19 členů, jedná se o studenty jedenácti
různých oborů na třech univerzitách v různých úrovních studia. Vznikají předpisy časopisu
a je probíráno nastavení vztahu ke spolku. Je diskutován semiautonomní modus, v němž
by výbor jmenoval šéfredaktora/šéfredaktorku, který/á by vybral/a redakci, měl/a
zodpovědnost za časopis i redakci a informoval/a by výbor o situaci v redakci. Je navržen
vznik pracovní skupiny, která by pomohla formulovat předpisy. Lucie představuje
rekonceptualizaci Obscury, nebude se jednat o čistě popularizační časopis, bude tištěno
širší spektrum textů včetně recenzí. Call for articles na další číslo Obscury bude vyhlášen
na začátku LS tohoto AR, další Obscura v novém formátu vyjde za jeden kalendářní rok.
Lucie dále představuje harmonogram, návrh na manuál pro autory a rubriku o etice
publikační činnosti. Je navrženo spojení vydání čísla Obscury se spolkovou akcí např.
debatou nad tématem daného čísla. Výbor schvaluje rekonceptualizaci a bere na vědomí,
že je standartní platit recenzentům. Proběhlo hlasování o přechodu do formátu, který
bude vyžadovat určité finanční prostředky (5:0:0), zbytek informací vzal výbor na
vědomí.

- Web: Markéta Prošková, jako členka výboru obstarávající správu webu, informuje výbor,
že byla seznámena se způsobem fungování webových stránek. Seznamuje výbor
s aktuálními pracemi na webu, tj. s tím, že probíhá archivace zápisů a dalších písemností
z minulých let. Apeluje na členy výboru a DK, aby si do příštího výboru prošli web a
zamysleli se nad tím, kam by se mohl spolkový web dále posunout, pokračuje diskuze o
konceptu webu. Závěrem prosí Markéta Prošková členy výboru a DK o zaslání
medailonků a fotek kvůli aktualizaci webu.

10. Závěr



- Výbor se shoduje na hovoru přes platformu MS Teams v neděli 19.11. od 20:00 a na
nástinu data dalšího výboru v týdnu 4. – 10. prosince.

- David Westlake ukončuje schůzi v 18:41.


